

2- Convertible bonds: are debt instruments with an option that allows bondholders to convert their debt into stock (equity) at some point depending on certain conditions like the share price.

2- **السندات القابلة للتحويل:** هي أدوات دين مع خيار يسمح لحاملي السندات بتحويل ديونها إلى أسهم (حقوق ملكية) في مرحلة ما بالاعتماد على شروط معينة مثل سعر السهم.

3- A callable bond: is one that can be called back by the company before it matures. Puttable bond allows the bondholders to put or sell the bond back to the company before it has matured. This is valuable for investors who are worried that a bond may fall in value or if they think interest rates will rise and they want to get their principal back before the bond falls in value.

3- **السند القابل للاستدعاء:** هو السند الذي يمكن أن تطالب به الشركة قبل أن الاستحقاق. يسمح السند القابل للاستدعاء لحملة السندات بوضع أو بيع السندات مرة أخرى للشركة قبل استحقاقها. هذا أمر مفيد للمستثمرين الذين يشعرون بالقلق من انخفاض قيمة السند أو إذا اعتقدوا أن أسعار الفائدة سترتفع وأنهم يريدون استرداد أصلهم قبل انخفاض قيمة السند.

common stock:

is a securities that represents ownership in a corporation. Holders of common stock exercise control by electing a board of directors and voting on corporate policy. in the event of liquidation common shareholders have rights to a company's assets only after bondholders preferred shareholders and other debtholders are paid in full.

الأسهم العادية:

هي الأوراق المالية التي تمثل حق الملكية في الشركة. يمارس حاملو الأسهم العادية السيطرة عن طريق انتخاب أعضاء مجلس الإدارة والتصويت على سياسة الشركة. في حالة التصفية يتمتع المساهمون العاديون بحقوق في أصول الشركة فقط بعد سداد المساهمين المفضلين وغيرهم من الدائنين بالكامل.

common stock Features:

- 1- Shareholders common control the corporation through their right to elect Board of Directors.
- 2- refer term common stock usually the shareholder has no special preference either in dividends or in bankruptcy.
- 3- The right to share in dividends paid.
- 4- The right to share in assets remaining after liabilities and preferred shareholders have been paid in a liquidation.
- 5- Dividends are not tax deductible for the issuing corporation.

مميزات الاسهم العادية:

- 1- يتحكم المساهمون في الشركة من خلال حقهم في انتخاب مجلس الإدارة.
- 2- يشير مصطلح الأسهم العادية عادة الى ان المساهم ليس لديه امتياز خاص سواء في توزيعات الأرباح أو في حالة الإفلاس.
- 3- الحق في المشاركة في الأرباح الموزعة.
- 4- الحق في المشاركة في الأصول المتبقية بعد دفع الالتزامات والمساهمين المفضلين في التصفية.
- 5- توزيعات الأرباح ليست معفاة من الضرائب للشركة المصدرة.

Preferred Stock:

Preferred stock is a type of stock that typically pays fixed dividends stockholders Preferred do not vote in company decisions but receive dividends before owners of common stock.

الأسهم الممتازة:

الأسهم الممتازة هي نوع من الأسهم التي عادة ما تدفع عوائد ثابتة. اصحاب الاسهم الممتازة لا يصوتون في قرارات الشركة لكن يحصلون على ارباح الاسهم قبل مالكي الاسهم العادية.

Preferred Stock Features

- 1- Preferred stock it has preference over common stock on payment of dividends and in the distribution of corporation assets in the event of liquidation.